
 
 
    P R O T O K Ó L   NR XXIX/2008 
 
  Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  

Odbytej w dniu 29 grudnia 2008 roku  
 
 

Udział w Sesji wzięli radni / lista obecności  stanowi zał. nr 2 do 
protokołu /. 
 
Oraz  
Henryk Litka – Burmistrz MiG  
Liliana Lenarczyk Zurczak  
ElŜbieta Juskowiak  
Mirela Godawa Kierownik Referatu Obywatelskiego  
Maria Marchlewska – pracownik Urzędu  
Jan Chojnacki radny powiatu śremkiego  
Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy . 
 
  Ad.1 Otwarcie XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
 Otwarcia XXIX Sesji  Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał radnych i wszystkich  
Obecnych na Sali i stwierdził, Ŝe na Sali na 15 radnych obecnych 13 radnych 

wobec czego Rada władna jest do podejmowania uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad Sesji   
W tym punkcie obrad Sesji głos zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka  który 

poprosił o poszerzenie programu Sesji o podjęcie uchwały dot.  odpowiedzi na skargę 
Wojewody na uchwałę dot. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dolsk . 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał pod głosowanie 
propozycje rozszerzenie porządku  obrad Sesji – radni 13 głosami  uchwalili 
poszerzony porządek obrad Sesji 

 
Ad.2 Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Miasta 

i Gminy  
 

Zabierając głos Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe protokół z obrad XXVIII 
Sesji Rady Miasta i Gminy został sporządzony w terminie i znajduje się do wglądu w 
Biurze Rady  . 

Radni do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝądnych zastrzeŜeń . 
 
  Ad.3 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej . 
 
Informacja została złoŜona przez Burmistrza MiG Henryka Litka i stanowi 
zał.nr 3 do protokołu . 
Radni do przedłoŜonej  informacji nie wnieśli Ŝadnych  zapytań –  
 
 



  Ad.4 Podjęcie uchwał : 
 

a/ BudŜetu miasta i gminy Dolsk na 2009 rok , 
 

Głos  w pierwszej kolejności zabrał  Burmistrz MiG Henryk Litka  ,który 
szczegółowo omówił  podstawowe załoŜenia do budŜetu z uwzględnieniem 
dochodów i wydatków kładąc szczególny nacisk na wszystkie zaplanowane 
wydatki  inwestycyjne . 
Wszystkie załoŜenia do budŜetu zostały juz omówione na spotkaniu 
konsultacyjnym radnych ,gdzie wszystkie uwagi zostały przyjęte i wobec tego 
w tej chwili zostaje przedłoŜona radnych  uchwała do podjęcia w sprawie 
budŜetu miasta i gminy na rok 2009. 
Następnie Burmistrz MiG Henryk Litka  odczytał uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu dot. Opinii o przedłoŜonym budŜecie Miasta i 
Gminy – opinia pozytywna ./ zal nr 4 do protokołu . 
 
Wobec  braku dyskusji na temat budŜetu miasta i gminy na 2009 rok 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały . 
Uchwała nr XXIX/171/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi 
 Zał nr 5 do protokołu . 
 
  b/zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok . 
 
  Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik  
MiG  ,która w uzasadnieniu  powiedziała, Ŝe planuje się przychody  
na kwotę 35 tys. zł.  ,które otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego w 
Poznaniu  z tytułu wpłat zakładów pracy za zanieczyszczenie środowiska na 
terenie naszej gminy . 
Środki te przeznacza się na dofinansowanie  budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków  i utylizacje azbestu . 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych  poprawek oraz 
zapytań wobec powyŜszego Przewodniczący  Rady Zbigniew Kierzkowski 
przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  
Uchwała nr XXIX/172/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał.  
nr 6 do protokołu  
 

c/zmieniająca uchwałę w sprawie  budŜetu miasta i gminy  
na 2008 rok . 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik MiG która  
szczegółowo  przedstawiła uzasadnienie do tej uchwały zaznaczając 
równocześnie ,ze jest to ostatnia uchwała  dot. zmian w budŜecie  na rok 2008 i 
uchwała ta w zasadzie porządkuje wszystkie  działy naszej gospodarki.  
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli i Ŝadnych zapytań 
wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
przeprowadził glosowanie nad projektem przedstawionej uchwały . 
Uchwała nr XXIX/173/08  została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał. 
 Nr 7 do protokołu . 



 
   d/zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dolsk . 
 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 
Mieczysław Gorwa ,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Dolsku  w dniu 26 listopada 2008 roku złoŜył do Burmistrza  
wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zapatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków  wraz z zestawieniem  poniesionych 
kosztów i przychodów za rok 2008 i planowanych kosztach i przychodach w 
2009 roku . 
W taryfie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę została wprowadzona taryfa 
dwuczłonowa  niejednolita, która obejmuje  
a/ pierwszy człon – cenę wody  
b/ drugi człon – opłata abonamentowa za utrzymanie w gotowości do 
świadczenia usług urządzeń wodociągowych . 
Do proponowanych cen i opłat w wartości netto zostanie doliczony 
obowiązujący podatek VAT. 
Projekt tej uchwały był omawiany na spotkaniu konsultacyjnym z radnymi . 
Radni nie dyskutowali nad projektem uchwały, Ŝe strony radnych nie było 
Ŝadnych zapytań . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała nr XXIX/174/08 została zatwierdzona w następujący  sposób  
8 radnych było za podjęciem tej uchwały  
5 radnych wstrzymało się od głosu . 
 
Uchwała  nr XXIX/174/08 została zatwierdzona i stanowi zal nr 8 do 
protokołu  . 
 
 
  e/zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wieszczyczyn  
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik 
Referatu Obywatelskiego, która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe bezpośrednim 
celem stworzenia Planu Odnowy Miejscowości Wieszczyczyn jest potrzeba  
perspektywicznego wyznaczenia kluczowych kierunków  rozwoju 
miejscowości oraz chęć efektywnego pozyskania funduszy strukturalnych na 
rzecz wsi i jej mieszkańców / w szczeólnoścu w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich /Opracowanie tego planu ma słuŜyć uporządkowaniu i 
społecznie akceptowanemu rozwojowi infrastruktury społecznej i technicznej 
w miejscowości Wieszczyczyn . 
Przedkładany Plan Odnowy Miejscowości jest zgodny z dokumentami 
strategicznym rozwoju kraju, województwa oraz Planem Rozwoju Lokalnego 
Miasta i Gminy Dolsk. 
Jest niezbędnym załącznikiem wnioski o przyznanie pomocy finansowej w 
ramach działania „Odnowa i rozwój wsi „ objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 . 
 



Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych uwag i 
zapytań.. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził glosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała nr XXIX/175/08 została zatwierdzona 13 glosami i stanowi 
Zał. 9 do protokołu . 
 
  f/zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Rusocin  
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik Referatu 
Obywatelskiego ,gdzie wyjaśniła, Ŝe uzasadnienie jest takie jak przy 
poprzednio  podjętej uchwale . 
Radni nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała Nr XXIX/176/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał 
 Nr 10 do protokołu. 
 
  g/zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Mi ędzychód  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik Referatu 
Obywatelskiego ,która  przy tej uchwale nie przedstawiała uzasadnienia gdyŜ 
zostało przedstawione przy poprzednio podjętej uchwale . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem tej uchwały  
Uchwała nr XXIX/177/08 została zatwierdzona 13 glosami i stanowi zal nr 
11 do protokołu  
 
  h/wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa uŜytkowania  wieczystego w prawo własnośći 
nieruchomości  
 

Projekt uchwały przedstawił Mieczysław Gorwa Kierownik Referatu 
Gospodarczego ,który powiedział, Ŝe ustawa z dnia 29 lipca 2005 roku 
określiła zasady przekształcenia oraz sposób ustalenia opłat. 
W myśl przepisów ustawy właściwy organ w tym przypadku Burmistrz  za 
zgodą Rady moŜe udzielić bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności, jeŜeli nieruchomość jest 
zabudowana na cele mieszkaniowe lub  przeznaczona na tego rodzaju 
zabudowę . 
Proponuje się ustalenie zasad udzielania tej bonifikaty  na indywidualny 
wniosek na wysokości  75 %  bonifikaty . 
Radni zaakceptowali propozycje bonifikaty  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  przeprowadził glosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała nr  XXI/178/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zal nr 
12 do protokołu . 
 
 
 



  j/określenia warunków i trybu wspierania ,w tym finansowego 
rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie miasta mi gminy Dolsk . 
 
  Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik 
Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe w u stawie  
z dnia 23 sierpnia 2007 roku zostały wprowadzone pewne zmiany  
umoŜliwiające wspieranie finansowe sportu kwalifikowanego przez jednostki 
samorządu  terytorialnego . 
W związku   z powyŜszym organ stanowiący jednostki samorządu  
terytorialnego określa w drodze uchwały warunki i tryb wspierania w tym 
finansowego ,rozwoju sportu kwalifikowane. 
Na podstawie powyŜszej uchwały kluby sportowe będą  mogły składać  do 
Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk wnioski o wsparcie w tym równieŜ 
finansowe przedsięwzięć z zakresu sportu kwalifikowanego ,w szczególności 
zaś poniesionych na ten cel kosztów  takich jak : opłaty startowe  z tytułu 
udziału klubu w zawodach .ubezpieczenie  zawodników ,opieka medyczna 
,koszty związane organizacją imprez ,koszty delegacji sędziowskich ,koszty 
wynajmu lub utrzymania obiektów sportowych ,zakup sprzęty sportowego. 
W związku z tym podjęcie uchwały przyczyni się do osiągnięcia wysokiego 
poziomu sportowego oraz organizacyjnego  przez  kluby działające na terenie 
gminy Dolsk, a tym samym do rozwoju i upowszechniania sportu na terenie 
gminy Dolsk .  
Określając  to jednoznacznie pozwoli to  kluba sportowym na wystąpienie do 
Burmistrza o wsparcie finansowe . 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  
 Uchwała Nr XXIX//179/08 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi 
zał. nr 13 do protokołu  
 
 
. k/przekazania majątku do Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Dolsku . 
 
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 
Mieczysław Gorwa ,który wyjaśnił, Ŝe w związku z wybudowaniem sieci 
wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Pokrzwynica – 
Mszczyczyn  i Pinka Drzonek zaistniała konieczność przekazania 
przedmiotowych inwestycji do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dolsku 
,który w swoim  statucie ma obowiązek zarządzania mieniem słuŜącym 
zaopatrzeniu  w wodę . 
Kompetencją Rady jest podejmowanie decyzji w przedmiotowej sprawie . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała nr XXIX/180/08 została zatwierdzona 13 glosami i stanowi  
zał. nr 14 do protokołu . 
 
 
  
 



l/ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe  
warunki przyznawania nauczycielom dodatków : motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraŜnych zastępstw . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik Referatu 
Obywatelskiego ,która wyjaśniła ,Ŝe  nowelizacja ustawy z dnia 15 lipca 2004 
roku o zmianie ustawy Karta Nauczyciela  oraz o zmianie niektórych innych 
ustaw  nakłada na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek corocznego 
ustalenia regulaminu . 
Regulamin określa wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
poszczególnych dodatków i składników wynagradzania nauczycieli  
Uchwał podlega uzgodnień ze związkami zawodowymi zrzeszających 
nauczycieli . 
Takie uzgodnienia zostały  dokonane . 
  
Wobec braku zapytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad projektem przedstawionej 
uchwały . 
 Uchwała  nr XXIX/181/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał nr 
15do protokołu  
 
 
  ł/uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009 .  
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Stanisław Porzucek 
.Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie . 
Uchwała nr XXIX/182/08 została zatwierdzona 13 glosami i stanowi  
zał. nr 16 do protokołu  
 
 
  m/uchwalenia planu pracy Komisji Ochrony Środowiska  
na 2009 rok . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Renata Jankowiak  
Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził glosowanie nad 
projektem przedstawionej uchwały  
Uchwała nr XXIX/183/08 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał. 
nr 17 do protokołu  
 

n/uchwalenia planu pracy Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu na 
2009 rok . 

 
  Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Jacek Woroch . 

Radni po przeprowadzonym głosowaniu 13 głosami zatwierdzili projekt 
uchwały . 

 



Uchwała nr XXIX/184/08  została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał. 
nr 18 do protokołu . 
 
  o/uchwalenia planu pracy Komisji Inwestycji i Spraw 
Gospodarczych na 2009 rok . 
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Roman Drews . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził glosowanie nad 
projektem uchwały . 
Uchwała Nr XXIX/185/08 została zatwierdzona jednogłośnie 13 glosami i 
stanowi zal nr 19 do protokołu . 
 
Po zatwierdzeniu planów pracy Komisji glos zabrał radny Jacek Woroch ,który 
w imieniu radnych miał prośbę do Komisji Inwestycji i Spraw Gospodarczych 
oraz Ochrony Środowiska o zorganizowanie spotkani z energetyką gdyŜ  
widzimy, Ŝe w tym względzie nic się nie zmieniło ,gdyŜ  równieŜ w ostatnim 
okresie mieliśmy dość długie wyłączenia prądu . 
Niech ta energetyka w stosunku do naszej gminy pokaŜe programy 
inwestycyjne. 
Radna Renata Jankowiak – te dwie komisje maja to w planie pracy i juz od 
dawna zabiegamy o takie spotkanie ,ale trudno jest to zorganizować. 
Ciągle słyszymy odpowiedz negatywną ,ponowimy zorganizowanie tego 
spotkania  i zobaczymy jak energetyka zareaguje na nasze pismo .i 
 
 
  p/wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Wielkopolskiego . 
 
Glos  w tej sprawie zabrał Burmistrz MiG Hernyk Litka  ,który stwierdził, Ŝe  
w listopadzie 19 została podjęta przez Rade uchwała dot, uchwalenia  zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i 
gminy Dolsk ,gdzie Wojewoda  stwierdził niewaŜność tej uchwały ze względu  
na  przepisy jakie zostały zacytowane w tej uchwale . 
My nie zgadzamy się z ta opinia i wobec tego chcemy wnieśc skargą na 
rozstrzygnięcie Wojewody upowaŜniając  do wykonania wszelkich czynności  
formalno prawnych i faktycznych mnie jako Burmistrza przy czym  wskaŜę do 
wykonania tych czynności pełnomocnika . 
Podjęcie tej uchwały pozwoli i nam na rozpoczęcie wszelkich czynności w tej 
sprawie . 
Radny Kazimierz Pepliński – jak długo trwa załatwienie takiej skargi  
Burmistrz MiG Henryk Litka – 30 dni . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały  
Uchwała nr XXIX/186/08 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zal nr 
20 do protokołu . 
 
  Ad.5 Interpelacje i wnioski radnych  
 
Radny Jacek Woroch – duŜo słyszymy o pozyskiwaniu energii i czy nie 
warto by był się zastanowić na zakupie kolektorów  słonecznych ,gdzie koszt 



to około 10 tys. zł ,chociaŜ czy tu nie moŜna by było otrzymać dotacji ze strony 
Państwa . 
 
  Ad.6 Wolne głosy i wnioski  
 
Radny Kazimierz Pepliński – ostatnio dość często słyszymy o pewnych 
trudnościach ,które dotyczą drogi 434 ,która ,ma być remontowana i słyszymy 
coś innego . 
Czy to jest prawda ,ze remont tej drogi się przedłuŜa  
Burmistrz MiG Henryk Litka   - wiem, Ŝe projekt budowy tej drogi  spełnia 
wszystkie kryteria  europejskie  i wiem, ze w tej chwili nic nie zagraŜa 
budowie tej drogi . 
Droga ta ma kosztować 33 mln euro . 
 
Ze swej strony walczę z innymi Burmistrzami o przyspieszenie budowy tej 
drogi / razem z KsiąŜem i Brodnicą  /,chcemy zorganizować spotkanie z 
Marszałkiem Województwa  aŜeby rozpocząć tą budowę od najgorszego 
odcinka  tj.Gostyń Srem . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – na poprzedniej Sesji  padło 
zapytanie ze strony Pana Jana Chojnackiego radnego powiatu Sremskiego a 
dotyczące zabierania głosu  nie na końcu Sesji ale w trakcie jej trwania . 
Regulamin Rady mówi co innego tak, Ŝe  jeŜeli Pan Radny ma jakieś zapytania 
dot. podejmowania uchwał to powinien to zrobić przez radnego inne 
moŜliwości nie są dopuszczane . 
Radny Jan Chojnacki  - podziękował za wyjaśnienia ze strony Pana 
Przewodniczącego  i złoŜył  wszystkim radnym i pozostałym uczestnikom 
Sesji najserdeczniejsze Ŝyczenia na nadchodzący rok 2009 . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  
- sprawa zorganizowania spotkania z energetyką jest ciągle aktualna  ,liczę  na 
to spotkanie  gdyŜ według informacji jakie posiadam to w roku 2009  ma być 
wymiana linii zasilającej naszą gminę . 
Rozpoczęcie tej inwestycji ma być w roku 2009 a zakończenie w roku 2010 .  
Myślę  ,Ŝe to by wreszcie zmieniło naszą sytuację . 
RównieŜ Burmistrz korzystając z tego ,ze był przy głosie złoŜył wszystkim 
najserdeczniejsze Ŝyczenia na nadchodzący  nowy 2009 rok .. 
 
  Ad.7. Zakończenie obrad Sesji  
Zabierając głos  Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował 
wszystkim za udział w obradach Sesji ,Ŝycząc aŜeby nadchodzący rok 2009 
przyniósł wszystkim duŜo szczęścia i pomyślności  
Na tym  obrady XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk zostały zakończone . 

 
Protokolant       Przewodniczący Rady 
Stefania Gagat     Zbigniew Kierzkowski 

 
                                                 
 


